

EFG Hermes Factoring Receives License to Offer Services in the Egyptian Market

The new venture, scheduled to be fully operational by Q3 2018, will offer a comprehensive suite of factoring services for both domestic and international transactions and delivers on the Firm's product and revenue diversification strategy

28 March 2018

(Cairo, Egypt) — EFG Hermes, a leading financial services corporation serving MENA and Frontier Emerging Markets, announced today that its subsidiary, EFG Hermes Factoring, received a license to offer factoring services in the Egyptian market, reinforcing the Group's market-leading position and further diversifying its product offering to large corporates and SMEs across Egypt.

EFG Hermes has allocated an initial EGP 250 million to operate the new venture, which falls under the umbrella of its non-bank finance platform, EFG Finance Holding.

“The new venture will leverage our liquid balance sheet and our growing relationships with financial institutions to build an optimal capital structure that is capable of meeting fast-growing demand for factoring services from both large corporates and SMEs alike,” said EFG Hermes Holding's Group CEO Karim Awad. “Venturing into the factoring space is yet another step in our strategy of diversifying our product offering”.

Factoring services provide businesses with a means to access financing through assigning future receivables or payables to a third party or a ‘factor’ at a discount. Factoring receivables/payables, including checks, invoices and contracts among others, allows businesses to meet their immediate working capital financing needs and obtain liquidity to invest in future growth plans.

“The Egyptian factoring industry is fairly young with only a handful of players offering varying degrees of service depth and comprehension,” said Fatma Lotfy, Chairperson of EFG Finance Holding, and Chairperson of EFG Hermes Factoring. “Our aim is to bring a comprehensive and high-quality suite of factoring services that address a critical financing gap within a few months of acquiring our license. To that regard, we have put in place a highly experienced team of banking and financial services professionals, under the leadership of Ahmed El Bakry as the new venture's Vice Chairman & Managing Director, to operate EFG Hermes Factoring with a soft launch target date set for the third quarter of 2018 and a plan to become fully operational before the close of the year.”

“Our service offering will extend tailor-fit factoring packages that cater to the needs of large-cap corporations as well as to those of SMEs,” said Walid Hassouna, CEO of EFG Finance Holding and EFG Hermes's Head of Debt Capital Markets. “Key offerings will include facilities covering both domestic and international transactions for import and export operations, supply chain financing and discounting products.”

EFG Hermes Factoring will be a subsidiary of EFG Finance Holding, which also includes valU for installment sales services, EFG Hermes Leasing and Tanmeyah, Egypt's largest private microfinance provider.

—Ends—



About EFG Hermes

With a current footprint spanning eleven countries across four continents, EFG Hermes started in Egypt and has grown over 30 years of success to become a leading financial services corporation with access to emerging and frontier markets. Drawing on our proven track-record & a team of more than 2,900 talented employees, we provide a wide spectrum of financial services that include investment banking, asset management, securities brokerage, research and private equity to the entire region. EFG Hermes launched the NBFi Platform, EFG Hermes Finance, which will overlook activities in the non-banking finance field through EFG Hermes Leasing, Tanmeyah Microfinance, valU for instalment sales services and EFG Hermes Factoring. This comes in light of the Firm's strategy to focus on two main pillars: product diversification and geographic expansion into frontier markets — which has seen the firm establish a physical presence in Pakistan, Kenya, Bangladesh & the United States.

For further information, please visit www.efghermes.com & stay connected with us:    

For further information, please contact:

EFG Hermes Media

media@efg-hermes.com

May El Gammal

Head of Marketing & Communications

melgammal@efg-hermes.com

Note on Forward-Looking Statements

In this press release, EFG Hermes may make forward looking statements, including, for example, statements about management's expectations, strategic objectives, growth opportunities and business prospects. These forward-looking statements are not historical facts but instead represent only EFG Hermes' belief regarding future events, many of which, by their nature are inherently uncertain and are beyond management's control and include among others, financial market volatility; actions and initiatives taken by current and potential competitors; general economic conditions and the effect of current, pending and future legislation, regulations and regulatory actions. Accordingly, the readers are cautioned not to place undue reliance on forward-looking statements, which speak only as of the date on which they are made.

المجموعة المالية هيرميس للتخصيم تحصل على رخصة مزاولة النشاط لتقديم خدمات التخصيم في السوق المصري

توفر الشركة الجديدة، التي من المقرر إطلاقها قبل نهاية العام، باقة متكاملة من حلول ومنتجات التخصيم للتعاملات المحلية والدولية، وذلك في إطار استراتيجية تنويع المنتجات ومصادر الإيرادات

القاهرة، في 28 مارس 2018

أعلنت اليوم المجموعة المالية هيرميس – المؤسسة المالية والاستثمارية الرائدة في الشرق الأوسط والأسواق الناشئة والمبتدئة – عن حصول شركتها التابعة المجموعة المالية هيرميس للتخصيم على رخصة مزاولة نشاط التخصيم في السوق المصري وذلك في خطوة جديدة نحو ترسيخ مكانتها السوقية الرائدة عبر تنويع باقة الأنشطة والخدمات المقدمة إلى عملائها سواء من المؤسسات الكبرى أو الشركات الصغيرة والمتوسطة.

جدير بالذكر أن المجموعة المالية هيرميس قامت بتخصيص 250 مليون جنيه لعمليات الشركة الجديدة التي ستعمل تحت مظلة «المجموعة المالية فاينانس القابضة» منصة التمويل غير المصرفي للمجموعة المالية هيرميس.

وفي هذا السياق أوضح كريم عوض الرئيس التنفيذي للمجموعة المالية هيرميس القابضة، أن الشركة الجديدة سوف تستفيد من وفرة السيولة النقدية وشبكة العلاقات الوطيدة مع كبرى المؤسسات المالية في بناء هيكل رأسمالي قوي قادر على تلبية الطلب المتنامي على خدمات التخصيم من جانب المؤسسات الكبرى والشركات الصغيرة والمتوسطة على حد سواء، مضيفاً أن التوسع في تقديم أنشطة التخصيم يأتي في إطار استراتيجية تنويع المنتجات والخدمات التي تقدمها الشركة.

ويعد نشاط التخصيم معاملة مالية تقوم فيها الشركات بحوالة حقوقها ومستحققاتها أو التزاماتها المستقبلية لطرف ثالث "يسمى المُخصم" بسعر مخفض، ويشمل ذلك الشيكات والفواتير والتعاقدات لدى الغير، في مقابل الحصول على السيولة النقدية التي تساعد تلك الشركات على توفير الاحتياجات التمويلية اللازمة لاستمرارية عملياتها التشغيلية، وكذلك الحصول على السيولة النقدية لتمويل خطط التوسعات المستقبلية.

ومن جانبها قالت فاطمة لطفي رئيس مجلس الإدارة غير التنفيذي للمجموعة المالية فاينانس القابضة ورئيس شركة المجموعة المالية هيرميس للتخصيم، أن سوق التخصيم في مصر حديث النشأة ويتسم بوجود قليل من مورفي الخدمة على اختلاف خبراتهم في تقديم ذلك النوع من الخدمات. وأشارت إلى أن الشركة الجديدة تتطلع إلى تزويد السوق المصري خلال الأشهر القليلة المقبلة بباقية شاملة من خدمات التخصيم عالية الجودة والتي من شأنها سد الفجوة التمويلية بالسوق. وأضافت لطفي أن الشركة قامت بتخصيص فريق عمل محترف يضم نخبة من أكفأ المهارات في مجال الخدمات المالية والمصرفية تحت قيادة أحمد البكري الذي سيشغل منصب نائب رئيس مجلس الإدارة والعضو المنتدب لشركة المجموعة المالية هيرميس للتخصيم. وأضافت لطفي أن الشركة الجديدة تستعد للإطلاق التجريبي خلال الربع الثالث من عام 2018 ثم التشغيل الفعلي قبل نهاية العام.

ومن ناحية أخرى قال وليد حسونة الرئيس التنفيذي للمجموعة المالية فاينانس القابضة ورئيس قطاع ترتيب هيكله الديون بأسواق رأس المال بالمجموعة المالية هيرميس، أن الشركة الجديدة سوف تقدم باقة من المنتجات والخدمات التي تلبي مختلف الاحتياجات سواء للمؤسسات الكبرى أو الشركات الصغيرة والمتوسطة. وأضاف حسونة إلى أن المنتجات الجديدة ستشمل تقديم تسهيلات ائتمانية تغطي كلاً من التعاملات المحلية والدولية لعمليات الاستيراد والتصدير، وكذلك تمويل سلاسل التوريد.

جدير بالذكر أن شركة المجموعة المالية هيرميس للتخصيم سوف تنضم لكلاً من شركة valU لخدمات البيع بالتقسيط، وشركة المجموعة المالية هيرميس للتأجير التمويلي، وشركة تنمية التمويل متناهي الصغر تحت مظلة «المجموعة المالية فاينانس القابضة».

عن المجموعة المالية هيرميس

تحظى المجموعة المالية هيرميس بتواجد مباشر في 11 دولة عبر أربعة قارات، حيث نشأت الشركة في السوق المصري وتوسعة على مدار على أكثر من 30 عامًا من الإنجاز المتواصل لتصبح المؤسسة المالية والاستثمارية الرائدة في الأسواق الناشئة والمبتدئة. وتنفرد الشركة بفريق عمل محترف يضم أكثر من 2900 موظف. وتتخصص الشركة في تقديم باقة فريدة من الخدمات المالية والاستثمارية، تتنوع بين الترويج وتغطية الاكتتاب وإدارة الأصول والوساطة في الأوراق المالية والبحوث والاستثمار المباشر. وقد قامت الشركة بإطلاق قطاع التمويل غير المصرفي تحت مظلة المجموعة المالية هيرميس فاينانس، والتي تتولى إدارة أنشطة الشركة في مجال التمويل غير المصرفي، بما في ذلك أعمال شركة المجموعة المالية هيرميس للتأجير التمويلي وتنمية للتمويل متناهي الصغر وشركة valU للتمويل متناهي الصغر والمجموعة المالية هيرميس للتخصيم. ويعكس ذلك استراتيجية الشركة التي تتبلور في محورين رئيسيين وهما تنويع باقة المنتجات والخدمات وتنمية التواجد الجغرافي للشركة – وهو ما أثمر عن التوسع بصورة مباشرة في أسواق باكستان وكينيا وبنجلاديش والولايات المتحدة الأمريكية.

وتنفرد المجموعة المالية هيرميس بتوظيف ريادتها وخبرتها الهائلة في مجال الخدمات المالية بشتى أسواق المنطقة لاستحداث وطرح باقة متكاملة من أحدث المنتجات والخدمات المالية المصممة خصيصًا لتلبية احتياجات ومتطلبات العملاء الراغبين في تعظيم استثماراتهم المالية في عالم دائم التطور.

لمزيد من المعلومات يرجى متابعتنا على: [Twitter](#) [YouTube](#) [LinkedIn](#) [Facebook](#)

لمزيد من المعلومات يرجى الاتصال على:

قطاع العلاقات الإعلامية | media@efg-hermes.com

مي الجمال

رئيس قطاع التسويق والاتصالات

melgammal@efg-hermes.com

إبراء الذمة

قد تكون المجموعة المالية هيرميس قد أشارت في هذا البيان إلى أمور مستقبلية من بينها على سبيل المثال ما يتعلق بتوقعات الإدارة والاستراتيجية والأهداف وفرص النمو والمؤشرات المستقبلية للأنشطة المختلفة. وهذه التصريحات المتعلقة بالمستقبل لا تعتبر حقائق فعلية وإنما تعبير عن رؤية المجموعة للمستقبل والكثير من هذه التوقعات من حيث طبيعتها تعد غير مؤكدة وتخرج عن إرادة الشركة، ويشمل ذلك على سبيل المثال وليس الحصر – التذبذب في أسواق المال والتصرفات التي يقدم عليها المنافسون الحاليون والمحتملون والظروف الاقتصادية العامة والأثار الناجمة عن مركز العملة المحلية والتشريعات الحالية والمستقبلية والتنظيمات المختلفة. وبناء عليه ينبغي على القارئ توخي الحذر بألا يفرط في الاعتماد على التصريحات المتعلقة بالمستقبل والتي هي صحيحة في تاريخ النشر .